
Datastuen i Fortegaarden 

Årsmøde fredag den 15. oktober kl. 14 i Fortegårdens Store Sal 

Dagsorden: 

1. Valg af mødeleder. 

2. Godkendelse af dagsorden 

3. Formandens beretning 

4. Revideret regnskab og budget til godkendelse 

5. Behandling af indkomne forslag herunder forslag til ændringer af vedtægterne 

6. Valg af bestyrelse, suppleanter og revisor 

7. Eventuelt 

 

 

 

Referat af Datastuens årsmøde 

Velkomst ved Leo Schlattner 

1. Knud Høegh blev valgt som mødeleder 

2. Dagsorden blev godkendt 

3. Leo Schlattner aflagde beretning om, hvad der var sket i Datastuen siden efteråret 2019. Den 

oprindelige lærergruppe havde forladt arbejdet i Datastuen , og i januar 2020 havde han samlet en 

lille gruppe for at genstarte Datastuen. De fik udarbejdet nye vedtægter underskrevet den 16. jan. 

2020 på et ekstraordinært lærermøde og tilsendt Fortegården til orientering samme dag. Man 

foretog navneforandring til ” Datastuen i Fortegården ” fordi det nu skulle være beboerne, der 

bestemte. 

 Vedtægterne skal ikke godkendes af Fortegårdens Bestyrelse, men skal dog være i overensstemmelse med 

Fortegårdens Bestyrelses syn på frivillighed i Fortegården, hvis Datastuen skal modtage sit årlige tilskud på 

15.000 kr. De økonomiske tilskud fra Fortegården til Datastuen forventes genoptaget efter vedtagelse af de 

ændringsforslag til Datastuens vedtægter, som skal behandles senere under punkt 5 på dagsordenen for 

dette møde. 

På grund af Coronaen har Datastuen faktisk ligget i dvale indtil nu. Der er blevet søgt efter frivillige 

medarbejdere, men det har givet 0 resultat. Datastuen kan kun bestå, hvis nogen vil tage sig af den! 

Samarbejdet med Aarhus Tec..har været sat helt på pause, også fordi de unge, som er kommet for 

at hjælpe på Datastuen, har kunnet udgøre en risiko for smitte blandt brugerne af Datastuen. 

Samarbejdet genoptages. 

Schlattner meddelte, at arbejdsbyrden var blevet for stor, fordi Pia Baggesen, som havde taget sig 

af regnskabet, var blevet syg, og at han havde måttet tage over. Derfor ville han nu trække sig fra 

arbejdet med Datastuen, men ville stadig være nærværende. 

Spørgsmål: 

Georg Aatorp: Hvorfor lukkede Datastuen?  Leo Schlattner: Det kan jeg ikke svare på, for jeg ved 

det ikke! 



Torben Norlyk supplerede med, at de frivillige ikke kunne samarbejde med Leo Schlattner. Leo 

Schlattner svarede, at det var nyt for ham. 

4. 2 års regnskab blev fremlagt for 2019 og 2020 af Leo Schlattner, som forklarede lidt om de 

vanskelige forhold, der havde været for at få orden på det hele, bl. a kollapset med den gamle 

lærergruppe og Pia Baggesens sygdom. 

 

Kurt Holst rejste en kraftig kritik, - havde sjældent set et så mangelfuldt regnskab! 

 

Efter en del diskussion blev det besluttet, at regnskabet ikke kunne godkendes i den foreliggende 

form, men at den nye bestyrelse skal gennemgå og bestemme, hvordan nye regnskabsregler skal 

være. 

 

 

5. Datastuens korrigerede forslag til ændring af vedtægterne blev fremlagt. 

 

Man blev enige om ikke at stemme om vedtagelse for hvert enkelt punkt, men at tage det som en 

helhed efter drøftelserne. 

 

§ 1  Forenkles: Kun Adresse, CVR, Mailadresse, Tlf. og Hjemmeside. 

 

§ 2  Sven Poulsen forelagde det indsendte ændringsforslag til formålet fra CuG, Beboerforeningen   

og Beboerrepræsentationen og kom med begrundelse for ændringerne. Schlattner mente ikke 

ændringen behøvedes, men ville godt gå ind på forslaget. 

Der blev spurgt til, hvad Fortegårdens Bestyrelse ville sige til formålsændringen, men Sven P. 

mente, det ikke var noget problem. 

 

§ 3 Lena Damhoff, foreslog en ekstra tilføjelse: Man skal sikre sig, at Mindst én person skal være 

beboer i Fortegården. 

Der var unøjagtigheder i de forskellige oplæg, idet der tales om 3 personer det ene sted og 4 det 

andet sted med hensyn til bestyrelsesmedlemmer. 

Karen Krause forelagde, at der kan blive store problemer med alt for mange deltagere i 

bestyrelsesmøder ved den nævnte formulering. Lad det køre til næste årsmøde den 22/3 2022, 

men den nye bestyrelse skal virkelig tage problemet op til drøftelse! 

 

Der var ikke yderligere ændringer til forslaget om vedtægter. 

Forslaget blev vedtaget. 

 

6. Sven Poulsen fremlagde et forslag til kandidater til bestyrelses- og suppleantposterne. 

Efter præsentation af de 5 foreslåede personer blev de indvalgt med applaus. 

 

                                Til Bestyrelsen: 

                                Johannes Morre Pedersen         Fortegården 

                                Eggert von Cappeln                     Fortegården 

                                Bjarne Hundrup                            Frivillig 

 



                                 Suppleanter: 

                                 Torben Norlyk                              Fortegården 

                                 Karen Enemark                             Frivillig 

      

7. Eventuelt      Sven Poulsen takkede Leo Schlattner for hans mangeårige engagement og store 

arbejde i og for Datastuen. 

                                                                                      

                                                                                                    Referent: Inger Marie Grell 

                                                                                                                       16/10 2021 


